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ARMSAD 
PÕHJA-PÄRNUMAA ELANIKUD! 
Oleme võtnud endale vastutuse olla Põhja-Pärnumaa 

vallajuhid järgnevad neli aastat. Hindame kõrgelt 
meile antud usaldust ja võimalust ning usume, 

et eelseisev periood möödub avatud meele, paindlikkuse ja 
koostöö tähe all.

Valla arengus on järgnevad neli aastat määrava tähtsusega. 
Maailm on pidevas muutuses ning ka meie kõik peame muu-
tustega kaasas käima. Meie inimeste ettekujutus heast elukesk-
konnast on muutunud ning üha enam tuleb mõelda keskkon-
nasäästlikkusele kõigis meie ettevõtmistes.

Uus algus on alati kutsuv ja põnev iseäranis juba seetõttu, 
et nii vallavolikogus kui ka vallavalitsuses on uusi ja värskeid 
liikmeid ja lootus muutustele on suur. Suurim ülesanne saab 

olema meie inimeste väärtustamine. Elagu ta Vihtras, Kergus 
või Maimas, olgu ta aktiivne noor või see, kes pole oma teed 
veel leidnud, töötagu ta ametnikuna vallavalitsuses, õpetajana 
koolis või ringijuhina rahvamajas. Meie olulisim eesmärk on 
muuta meie inimesi õnnelikumaks, sest hea paiga tunneb ära 
inimeste, mitte hoonete järgi.

Väärtustamine tähendab muu hulgas paremat töötasu ja töö-
tingimusi, kaasamist valla juhtimisse, toetamist ja tunnustamist. 
Loome kõik eeldused ja oleme avatud, et Põhja-Pärnumaa valda 
ei jääks tulemata üksi arendaja või ettevõtja puuduvate veeto-
rude, elektrijuhtmete või aeglase paberimajanduse ajamise tõttu.

Mis tundega läheme kõigele sellele, aastalõpule ning 
uuele aastale vastu, kui meid on juba kaks aastat kimbutanud 

koroonakriis ning on tulnud silmitsi seista rahakärbetega? Tuleb 
hoida positiivset hoiakut, olla paindlik ning koos hea meeskon-
naga on julge tunne tegutseda. Me peame elama parema lootuses 
ja ootuses. Kui vaja, tuleb tunnistada ka vigade tegemist.

Püüame uuel algaval tiigriaastal olla kõik natuke tiigri moodi 
- kannatlikud, kaalutlevad, energilised, seiklustele avatud – nii 
suudame koos teha suuri asju.

Kaunist jõuluaega ja 
julget pealehakkamist uuel tiigriaastal!

           Rein Kontus                             Ülle Vapper
          vallavanem                     volikogu esimees

Jaanus Rahula on kandideerinud Põhja-Pär-
numaal kahel kohalike omavalitsuste voliko-
gude valimistel ja mõlemal korral kogunud 
kõige suurema häältesaagi. Eelmise koosseisu 
volikogus töötas ta aktiivselt revisjonikomis-
joni esimehena ja andis volikogu liikmena 
oma panuse kohaliku elu edendamisse opo-
sitsiooni ridades. Alates novembrikuu lõpust 
on valijate suurt poolehoidu pälvinud Rahula 
ringiga koduvallas tagasi ja juhib abivallava-
nemana majandusvaldkonda.

Jaanus Rahula teab ja tunneb meie suurt 
valda hästi nii Vändra kui Pärnu-Jaagupi 
poolelt - sündinud Aluste külas, noorukiiga 
möödus Pärnu-Jaagupi lähedal ja viimased 
15 aastat Vändras. Pärast Pärnu-Jaagupi 
Keskkoolis põhikooli lõpetamist õppis ta 
Vana-Vigala Põllutöökoolis traktoristi-mas-
inisti erialal. Peale kooli läbis Jaanus Rahula 
ajateenistuse Piirivalves ja hiljem asus kutse-
lise piirivalvurina teenistusse Jaagupi kordo-
nisse. Valitud ametisse siiski pikemalt tööle ei 
jäänud ja aasta hiljem asus edasi õppima Eesti 
Riigikaitse Akadeemiasse, õppides piirivalve 
õppesuunal, kuid peale kooli asus teenistusse 
kaitseväkke. Viimasega paralleelselt lõpetas 
Sisekaitseakadeemia halduskorralduse eriala, 
spetsialiseerumisega majandushalduri kut-
sele. 2013. a detsembris valiti Rahula Vändra 
valla vallavanemaks, kus töötas 4 aastat kuni 
Põhja-Pärnumaa valla moodustamiseni. Järg-
nes kaks aastat töötamist PPA Paide Politsei-
jaoskonnas patrullpolitseinikuna. Töö kõrvalt 
lõpetas Rahula taas Sisekaitseakadeemia ja 
omandas politseiametniku kutse. 2019. a kut-
suti Rahula Põhja-Sakala valla abivallavane-
maks, kus ta asus juhtima majandusosakonda. 
2020. a valiti Rahula Põhja-Sakala vallavane-
maks ja töötas sellel ametikohal 13 kuud, kuni 
viimaste KOVi valimisteni. 

Põhja-Pärnumaa uue vallavalitsuse kavan-
datud struktuurimuudatustest on Rahula juhi-
tava majandusosakonna alluvusse planeeritud 
lisaks üks ehitusspetsialisti ametikoht, millele 
on hetkel käimas avalik konkurss. ,,Seni oli 
suure valla peale üks ehitusspetsialist, kelle 
põhitöökoht asus Pärnu-Jaagupis. Vändra alev 
ja piirkond on piisavalt suur, et siin oleks koha-
peal ehitusspetsialist, kes annaks inimestele 
ehitusalastes küsimustes nõu ja teeks koostööd 
hallatavate asutustega,“ selgitab Rahula.

Vändra üks suurimaid muresid on prae-
gune gaasi hinna tõusust tingitud ülikõrge 

kaugkütte hind. Selle teema kiire lahenda-
mine on Rahula sõnul praegu kogu valitsuse 
prioriteet. ,,Oleme teenusepakkuja AS Adve-
niga sel teemal vestelnud ja tahame kohe alus-
tada detailplaneeringuga, et leida uuele hak-
kepuidu küttel töötavale katlamajale asukoht 
ja hinnata sellega kaasnevaid mõjusid. Selleks 
ajaks, kui avaneb toetusvoor ettevõtetele, peab 
meie eeltöö olema tehtud. Praegu korterma-
jade elanikke pitsitavate suurte küttearvete 
kompenseerimiseks ootame alles riigilt täp-
seid juhiseid. Selle teemaga hakkab tegelema 
sotsiaalosakond.

Praegu vakantsele teedespetsialisti ame-
tikohale on käimas konkurss. Kuni uue 
töötaja leidmiseni täidan ka teedespetsia-
listi ülesandeid. Teede puhul pean oluliseks 
infovahetust kohalike elanikega, et inimesed 
teaksid, mis teed pidi nad liiguvad, kas need 
on riigi, KOVi  või erateed. Tahan luua selge 
ja lihtsa kaardirakenduse valla kodulehele, 
et inimene näeks, millise tee ääres ta elab. 
Suuremat rõhku plaanin panna ehitusjärele-
valvele - lagunenud ja ebaseaduslikult püsti-
tatud hoonetele. Järelevalve teostamisel ei ole 
eesmärk kedagi karistada, vaid leida koostöös 
probleemile lahendus. Praegu võtab suure osa 
ajast ülevaate saamine kinnisvarast, teedest, 
üldplaneeringust ja pooleliolevate projektide 
juhtimise üle võtmine,” selgitab Rahula. 

Rahula on abielus, kahe poja isa. Abikaasa 
Küllike töötab MS Balti Trafos. Noorem poeg 
õpib Vändra Gümnaasiumis, vanemal on kut-
sekooli lõputunnistus käes, kaitseväeteenis-
tus läbitud ja töötab Pärnus logistikuna ning 
töö kõrvalt õpib Tallinna Tehnikakõrgkoolis 
transpordi ja logistika erialal. Jaanus on ka 
vanaisa 3-aastasele lapselapsele. 

Parimaks pingete maandajaks peab ta 
tegutsemist oma suures koduaias. ,,Mulle 
meeldib seal nokitseda ja kui vähegi vaba aega, 
jalutan nii alevis ja kui selle ümbruses. Armas-
tan palju lugeda, eelistan ajaloolise taustaga 
kirjandust. Et oma kutseoskusi mitte unus-
tada, käin Paide Politseijaoskonnas vähemalt 
paar korda kuus abipolitseiniku tööd tegemas 
ja endiselt olen kaitseliidu tegevliige.

Soovin kõikidele, et jõulud tuleksid val-
ged ja omakasu silmas pidades vähese lumega. 
Võtame korraks tempo maha ja oleme koos 
oma lähedastega pereringis. Ilusat jõuluaega 
ja toredat aastavahetust!“

Õie Kuusk

Põhja-Pärnumaa abivallavanem 
on JAANUS RAHULA
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Põhja-Pärnumaa Vallavolikogu
Põhja-Pärnumaa Vallavalitsus

Rahulikke jõulupühija
edukat uut aastat

Kokkuvõte 16.11.2021 
toimunud volikogu istungist
Põhja-Pärnumaa Vallavolikogu II koosseisu 3. istung 
toimus 1. detsembril 2021. a kell 14.00 Vändra 
Kultuurimaja väikeses saalis.

• Muudeti Põhja-Pärnumaa valla põhimäärust.

• Kehtestati Põhja-Pärnumaa Vallavalitsuse struktuur 
ja teenistuskohtade koosseis.

• Valiti volikogu alatiste komisjonide esimehed ja 
aseesimehed.

• Moodustati 3-liikmeline revisjonikomisjon, valiti 
esimees, aseesimees ja liige.

• Kinnitati valitsuse liikmete arv ja struktuur.

• Määrati valitsuse liikmetele hüvitis. 

• Kinnitati valitsuse palgalisteks liikmeteks Jaanus 
Rahula ning Tarvi Tasane ning neile määrati töötasu 
2600 eurot kuus.

• Kinnitati vallavalitsuse liikmeteks: Rein Kontus, Jaa-
nus Rahula, Tarvi Tasane, Eve Lempu, Anneli Kaljur.

 Ülle Vapper 
Volikogu esimees

e-mail: ylle.vapper@pparnumaa.ee

Istung on jälgitav aadressilt 
https://youtu.be/8zli8epgecg

Kokkuvõte detsembrikuu 
teisest volikogu istungist

Põhja-Pärnumaa Vallavolikogu II koosseisu 
4. istung toimus 15.  detsembril 2021. a 
Vändra Halduskeskuses volikogu saalis.

• Kuulati Põhja-Pärnumaa valla üldplaneeringu eel-
nõu tutvustust. Avalikustatud üldplaneeringusse 
saab kirjalikke parandusette panekuid teha kuni 
17. jaanuarini 2022. a.

• Võeti teadmiseks informatsioon Põhja-Pärnumaa 
valla 2021. aasta eelarve seirearuanne kohta (sei-
suga 30.09.2021).

• Tutvuti Põhja-Pärnumaa valla 2022. aasta eelarve 
kavandiga.

• Muudeti Põhja-Pärnumaa Vallavolikogu 14.12.2017 
määrust nr 5 „Volikogu esimehele, aseesimehele, 
volikogu liikmetele, komisjonide esimeestele ja 
liikmetele tasu ja hüvituse maksmise kord“.

• Anti arvamus Valistre II dolokivikarjääri keskkon-
naloa taotluse kohta.

• Anti seisukoht Kõnnu I uuringuruumi geoloogilise 
uuringu otsuse eelnõu kohta.

• Anti seisukoht Kõnnu II uuringuruumi geoloogi-
lise uuringu otsuse eelnõu kohta.            

• Anti arvamus Viluvere liivakarjääri keskkonnaloa 
taotluse kohta. 

• Anti nõusolek rendilepingu pikendamiseks ja sel-
lega kaasnevaks kohustuste võtmiseks (Tootsi 
piirkonna väikebuss).          

• Nimetati volikogu esindajad Põhja-Pärnumaa 
valla haridusasutuste hoolekogudesse:

1. Vändra Gümnaasium  Eva Kruuse
2. Pärnu- Jaagupi Põhikool  Mari-Liis Jaanson
3. Pärnjõe Kool  Merit Eier
4. Juurikaru Kool  Ralf- Henry Kaas
5. Kergu lasteaed- algkool  Diana Mägi
6. Vändra Lasteaed Riina Kukk
7. Pärnu-Jaagupi Lasteaed Olga Kaljuste
8. Tootsi Lasteaed- põhikool Reio Randmaa

• Valiti sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimeheks 
Riina Kukk ja aseesimeheks Helle Penjam.

• Valiti eelarve- ja majanduskomisjoni esimeheks 
Raido Mets ja aseesimeheks Madis Koit.

• Valiti revisjonikomisjoni esimeheks Eva Kruuse 
ja aseesimeheks Mari-Liis Jaanson ning liikmeks 
Urmet Kalden.

 Ülle Vapper 
Volikogu esimees

e-mail: ylle.vapper@pparnumaa.ee

Olen sündinud Pärnu-Jaagupis 
eelmise sajandi teise poole algu-
ses, seega elukogemust on juba 

kogunenud parasjagu. Lapsepõlv möödus 
Mõisakülas Pööravere meiereis, nagu seda 
rahvakeeli nimetatid ja millega minu ema 
ja isa tihedalt olid seotud. Olen Erika ja 
Voldemar Vanala noorim tütar. Minu 
koolitee sai alguse Pööravere Algkoolis ja 
jätkus Pärnu-Jaagupi Keskkoolis. Seejärel 
omandasin Tallinna Pedagoogilises Semi-
naris lasteaiakasvataja eriala ning kõrgha-
ridusega sain ühele poole 2002. aastal, kui 
lõpetasin Tallinna Pedagoogikaülikooli.

Olen abielus ja meie kaks tublit poega 
on suureks kasvanud ning oma pered 
loonud. Olen õnnelik vanaema ja meie 

pojapoeg on 5-aastane vahva tegelane, 
kellega koos veedetud aeg on nagu kin-
gitus. Olen uhke oma pere üle ja parim 
veedetud aeg on aeg koos perega. Ela-
sime Keila linnas üle 30 aasta, kuigi side 
sünnikohaga säilis ning viimastel aastate 
viibisime isakodus Uduveres kevad-sügis-
perioodil pigem enamuse aastast. 

Tööalaselt olen tegutsenud lasteko-
dus (tänapäeval nimetatakse asendusko-
duks), palju aastaid töötasin lasteaias, sh 
puuetega lastega ning viimased 20 aastat 
olen tegutsenud noorte valdkonnas nii 
kohalikul kui riiklikul tasandil. Noor-
tega tegutsedes on olnud tihe koostöö 
sotsiaalvaldkonnaga.

Tänaseks oleme täiskohaga Pärnu-Jaa-
gupi elanikud. Vabast ajast kulub suur osa 
aias toimetamistele, meeldib käia loo-
duses väikestel retketel ja nautida meie 
väikese Eesti imekaunist loodust. Samuti 
meeldib reisida, kuigi viimased aastad 
on pidurit tõmmanud, aga seni lemmi-
kuimad reisisihid on olnud Portugali ja 
Norrasse, kuhu läheksin iga kell tagasi. 
Minu kõige hingelähedasem hobi on aga 
kalastamine. Käime kalal koos abikaasa ja 
poegade ning sõpradega, kuidas kunagi. 
See on äärmiselt lõõgastav, samas adre-
naliini pakkuv hobi ja selle käigus saab 
suurepäraselt oma akusid laadida ning 
argimured kõrvale jätta. Mulle meeldib 
ka jõudumööda vabatahtlikuna panustada 
ja olen olnud abiks toidupanga kogumis-
kampaaniates, vabatahtliku kalakaitsjana 

patrullinud, vabatahtliku seltsilisena vene 
keelt kõnelevate inimestega eesti keeles 
kõnelemist praktiseerinud ja mujal, kus 
saab abiks olla.

Julgen väita, et olen töökas, õpihimu-
line ja valmis väljakutseteks. Püüan alati 
inimesi pigem mõista, kui hukka mõista 
ja usun, et emapaatiavõime ja tolerantsus 
on ühed olulisimad omadused. Inimeste-
vahelistes suhetes on peamine avatud 
suhtlemine ja oluline on muredest ja 
probleemidest rääkimine.

 Ma usun teadusesse ja asjadesse, 
mida saab tõendada. Suhtun kriitiliselt 
vandenõuteooriatesse ja skeptiliselt eso-
teerikasse. Ma usun sinisilmselt inimeste 
headusesse ja parimatesse kavatsustesse 
ning igal ebaõnnestumisel või halbade 
tagajärgedega teol on mingi põhjus. Hin-
dan üle kõige ausust ja iseendaks jäämist, 
uutele ideedele avatust ja uuenduslikkust. 
Mulle ei meeldi valetamine, silmakirja-
likkus ja kitsarinnalisus, teiste inimeste 
halvustamine ja empaatia puudumine. 
Ma hoolin keskkonnast ja puhtast loodu-
sest ja et igaüks meist saab oma väikeste 
sammudega panustada sellesse, et ka 
meie lastelastele seda jaguks. Olen valmis 
panustama selle nimel, et kodukandi loo-
dus oleks puhas, inimeste mured leiaks 
lahendused ja kõigil oleks siin hea elada. 
Seda nii ametialaselt kui ka vabatahtli-
kuna.

Tiina Sinijärv

Põhja-Pärnumaa Vallavolikogu 24. oktoobri 2018 määruse nr 
47 „Koolieelsetes lasteasutustes vanemate poolt kaetava osa 
määra kinnitamine“ kohaselt moodustab koolieelsete lasteasu-
tuste rahastamisel lapsevanema poolt kaetav osa ühes kuus 
ühe lapse kohta 4% Vabariigi Valitsuse kehtestatud töötasu 
alammäärast. Lapsevanema poolt kaetava osa arvuline suurus 
arvutatakse euro täpsusega, kohaldades ümardamise reeglit.

Seoses alampalga tõusuga 01.01.2022 aastal, tõuseb laste-
aiatasu järgmiselt:

Esimene laps 26 eurot kuus, teine laps 20 eurot kuus (kui 
perest käib lasteaias korraga kaks last). Kolmas ja iga järgmine 
laps on tasuta (kui perest käib samal ajal lasteaias kolm või 
enam last).

Teise ja kolmanda ning enama lapsega perede soodustused 
kehtivad tingimusel, et vanema ja laste elukohana on rahvas-
tikuregistris registreeritud Põhja-Pärnumaa vald.

Detsembrist alustas vallavalitsuses 
tööd Pärnu-Jaagupi piirkonna 
sotsiaaltööspetsialist TIINA SINIJÄRV

Istung on jälgitav aadressilt 
https://youtu.be/8zli8epgecg

Koolieelsetes lasteasutustes tõuseb 
vanemate poolt kaetava osa määr
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Haridus- ja 
kultuurivaldkonna 
abivallavanem 
TARVI TASANE

Kas uue vallavalitsuse struktuurimuuda-
tused puudutavad ka haridus- ja kultuu-
rivaldkonda? 
Struktuuri on lisatud spordi- ja terviseeden-
duse spetsialisti ametikoht, teenistuskoha 
eesmärk on elanike tervist, heaolu ja turva-
lisust toetava elukeskkonna kujundamine 
ning valla spordi ja rahvatervise valdkonna 
arendamine. Peamised tööülesanded on 
rahvatervise ja sellega tihedalt seotud 
valdkondade juhtimiseks vajalike 
võrgustike (sh tervise- ja hea-
olunõukogu) loomine ja nende 
töö korraldamine; valla tervise- 
ja heaoluprofiili koostamine; 
spordirajatistele aktiivse kasutuse 
leidmine; noortespordi valdkonna 
koordineerimine; valla spordiklu-
bide mittetulundusliku tegevuse 
koordineerimine jmt. Konkurss loodud 
ametikohale on avatud 27. detsembrini.

Spordi- ja noorsootööspetsialisti ameti-
koht on muudetud noorsootöö- ja kogukon-
naspetsialisti ametikohaks. Ametikoha pea-
mised ülesanded on kogukonnatöö tegevuse 
korraldamine, külaliikumisele kaasaaitamine 
ning tingimuste loomine noore isiksuse mit-
mekülgseks arenguks, mis võimaldab noortel 
vaba tahte alusel perekonna-, tasemeharidus- 
ja tööväliselt tegutseda. Sellel ametikohal 
töötab alates 6. detsembrist Margit Kadak.

Kolmanda ametnikuna osakonnas jätkab 
haridusspetsialist Tiia Kallastu, kelle töö 
põhieesmärgiks on haridustegevuse koor-
dineerimine vallas.

Mille üle tunned uhkust pärast nelja 
tööaastat haridus- ja kultuuriosakonna 
juhina?
Olen püüdnud oma tööd teha südamega, 
eelmise perioodi suuremateks töövõitu-
deks pean Põhja-Pärnumaa Raamatukogu 
ja Noorsootöökeskuse loomist ja käivitamist, 
hariduse- ja noorsootöö arengukava valmi-
mist, koostöövõrgustike käivitamist, rahva 
poolt väga head tagasisidet saanud ülevalla-
liste ürituste korraldamist (õpetajate päev, 
vallavanema vastuvõtud, tunnustusüritused, 
riigi ja valla aastapäevad, maal elamise päe-
vad), koolide ja lasteaedade õpikeskkondade 
kaasajastamist.

Kas tulevikuplaan on olemasolevat hoida 
või lisandub ka midagi täiesti uudset?
Nagu ka eelnevalt mainisin, on meil kehtiv 
valdkondlik arengukava, samuti valla arengu-
kava, mis annavad meile suunad tulevikuks. 
Uue volikogu ja valitsusega püüame leida 

parima lahenduse koolivõrgu 
korrastamiseks ja ole-

masoleva parenda-
miseks. Eelarve 

p ro j e k t i s  o n 
järgmise aasta 
suurim inves-
teering Tootsi 
Lasteaia-põ-
hikooli reno-
v e e r i m i n e , 

valla eelarvesse 
on planeeritud 

ka spordiobjektide 
uuendamine ja Pär-

nu-Jaagupi Rahvamaja fas-
saadi remont. Hea on tõdeda, et igal aastal on 
mingi valla asutus saanud remonditud ja selle 
lootuses läheme vastu ka tulevikule. 

Volikogus kritiseeriti Vändra Gümnaa-
siumi õpitulemuste väikesi numbreid, võr-
reldes teiste koolidega. Eriti said kriitika 
osaliseks inglise keele eksami tulemused. 
Kas tegemist oli väidetava Cambridge tes-
tiga või ei aktsepteeritud seda riigieksa-
mina?
Tsiteerin koolidirektori Marget Privitsa 
kommentaari vallavolikogule: „2021 keva-
del sooritas Vändra Gümnaasium lõpetaja-
test inglise keele Cambridge rahvusvahelise 
sertifikaadieksami 40 % õpilastest ning tegid 
seda edukalt. Cambridge C1 eksamiga saab 
asendada riigieksamit, sest see võimaldab 
saada tulemuseks kõrgema C1 kui ka C2 
taseme, mida riigieksam ei võimaldagi. Seega 
ei kajastu riigieksamite statistikas nende soo-
ritajate tulemused, sest nemad riigieksamit ei 
teinud. Lisaks ei näita statistika ka eksami-
tulemusi, mille sooritajate arv jääb alla viie. 
Seepärast ei kajastu tulemustes näiteks ka 
meie kooli laia matemaatika tulemused. See 
puudutab ka teisi väiksemaid gümnaasiume 
ning nende tulemuste põhjal järelduste tege-
mine on ebamõistlik.“ 

Kas midagi tegi ka nukraks?
Kurvaks teeb mind see, kui inimesed üksteist 
ei kuula, on ebaviisakad, kiuslikud ja paha-
tahtlikud. Kahjuks olen pidanud oma töös 
kokku puutuma külajuttude põhjal tehtud 
süüdistustega, kaebekirjadega. Ebameeldiv on 
lugeda sotsiaalmeedias õelaid postitusi, mis ei 
tee kuidagi asja paremaks. Mulle meeldib ini-
mestega vestelda näost näkku ja iga probleemi 
peaks saama lahendatud teineteist kuulates 
ja koos lahendusi leides.

Jõuad igale poole – paned kokku valla 
ühisürituste stsenaariumeid, teed kaasa 
tantsu- ja näiteringis - seega on taidluse 
telgitagused Sulle lähedalt tuttavad. Kas 
oled meie valla huviringide valiku ja või-
malustega rahul? 
Kahjuks pandeemia tõttu on ringide tegevus 
olnud pikalt pärsitud, kuid heameelt teeb see, 
et ringides osalejad ja juhendajad on ka kee-
rulistes oludes leidnud võimaluse tegevustega 
jätkata. On toimunud toredad vabaõhueten-
dused, võistlused, esinemised rahvatantsija-
telt, kooridelt, rahvamajad ja külaseltsid on 
võimaluste piires korraldanud erinevaid üri-
tusi. Kuna vald on suur, samuti valla kultuuri- 
ja haridusasutuste võrk, on tänu sellele tagatud 
ka väga mitmekesine huviringide valik. Riik-
likult rahastatud huvitegevuse kava alusel on 
avatud uusi ringe, soetatud vahendeid tege-
vuste läbiviimiseks ja makstud töötasu juhen-
dajatele-treeneritele. Tänu riigipoolsele toele 
saavad laulu- ja tantsupeo protsessis osalevad 
õpetajad lisatoetust, plaanis on tõsta ka rahva-
majades töötavate teiste ringijuhtide töötasu. 
Hindan väga meie kultuuri- ja haridusasutuste 
juhtide ja töötajate baasil tekkinud koostöö-
võrgustikke. Tänu sellele on ka ülevallalised 
üritused hästi õnnestunud. 

Mis vabal ajal rahu ja rõõmu pakub?
Vabal ajal pakub mulle rõõmu perega koos ole-
mine, reisimine ja uute kohtade avastamine. 

Soovid uuele algavale aastale.
Soovin tervist, uusi väljakutseid ja kõikide 
soovide täitumist! 

Õie Kuusk

Olen sündinud ja kasvanud Pärnu-Jaagu-
pis. Abielus ja kolme tütre isa. Keskkooli 
lõpetasin Pärnu-Jaagupis, peale seda asu-
sin õppima praegusesse Tallinna Ülikooli 
pedagoogika ja algõpetuse metoodika eri-
alale, lisaks olen lõpetanud samas ülikoolis 
kasvatuspsühholoogia ja juhtimise ning 
haridusasutuse juhtimise eriala, olen ennast 
täiendanud ka infotehnoloogia ja haridus-
tehnoloogia alaselt. Õpetajatööd alustasin 
Kergus, kus elasin ja töötasin kolm aastat. 
Sealt suundusin Viljandi Kultuurikolledžisse 
tantsujuhtimist õppima. Pärnu-Jaagupisse 
asusin tööle 1994. aastal ja töötasin seal 10 
aastat, olles nende aastate jooksul informaa-
tikaõpetaja, huvijuht, kehalise kasvatuse ja 
klassiõpetaja. Paralleelselt õpetajatööle olin 
ka kaks aastat Halinga vallavalitsuse liige ja 
kultuurinõunik. Vahenurme kooli asusin 
tööle 2004. aastal ja töötasin seal 2018. aas-
tani, sellest 5 aastat direktorina, kaks ja pool 
aastat juhtisin lisaks Vahenurme koolile ka 
Libatse lasteaed-algkooli. Olen olnud mitu 
perioodi Halinga vallavolikogu liige, haridus- 
ja noorsookomisjoni esimees, volikogu esi-
mees ja POL-i haridus- ja noorsookomisjoni 
esimees. Ühiskondlikult olen juhtinud noor-
teorganisatsiooni 4H Pärnumaa piirkonna, 
Klassiõpetajate Liidu Pärnumaa piirkonna 
ning Huvijuhtide Nõukoja tööd. Olen olnud 
Pärnumaa Õpetajate Ametiühingu koordi-
naator, korraldanud üle kümne talgupäeva, 
algatanud ülevallalisi üritusi ja paljusid üri-
tusi ka juhtinud, olen KÜ juht ja renoveeritud 
elamu auhinnati vabariiklikult parimaks reno-
veeritud korterelamuks. Minult on tellinud 
Haridusministeerium näidisõppekavasid ja 
SA Tiigrihüpe ostis minult õppematerja-
lide veebilehe, mida tänaseks hetkeks on 
külastatud üle 270 tuhande korra. Mind on 
tunnustatud vabariiklikult Kultuurkapitali 
noorsootöö preemiaga, Eesti 4H hõbemär-
giga ja Halinga valla aasta õpetaja tiitliga. 
2017. aastal valiti mind Põhja-Pärnumaa 
vallavalitsusse abivallavanemaks- haridus- 
ja kultuuriosakonna juhatajaks. 2021. aasta 
1. detsembril nimetati mind taas abivalla-
vanemaks ja jään endiselt koordineerima 
haridus- ja kultuurivaldkonda.

Haridus- ja kultuurivaldkonna juhina jätkab Tarvi Tasane, lisandunud 
on abivallavanema tööülesanded. Vallas on 10 haridusasutust, neist 
kaks muusikakooli, 7 rahvamaja, 2 spordikeskust, 1 raamatukogu 
üheksa haruraamatukoguga.

Mulle meeldib 
inimestega vestelda 
näost näkku ja iga 
probleemi peaks 
saama lahendatud 
teineteist kuulates 
ja koos lahendusi 
leides.
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25. novembril toimus Lottemaal Pärnumaa tegijate tunnustusüritus. Konkurss Pärnumaa tegijad 
on kõrgeim maakonnapoolne tunnustus ettevõtjatele ja vabakonnale. Konkursi käigus selgitatakse 
välja enim tähelepanu väärivad ettevõtted Pärnumaa jaoks olulisemates valdkondades, tublimad 
vabatahtlikud, tegusamad MTÜ-d ning aasta teo tegijad. 

Pärnumaa tegijad 
Põhja-Pärnumaa vallas

Võitjaid intervjueeris Hando Murumägi,
SA Pärnumaa Arenduskeskuse Turundusjuht

Palju õnne võidu puhul. Kas žürii eripreemia auhind tuli 
Teile üllatusena?
Aitäh. Õnne on elus ikka tarvis ja igasugune tunnustus tuleb 
üllatusena, kui sa seda oodatagi ei oska. Täpselt nii minuga 
juhtuski. Tänan kõiki, kes otsustasid selle preemia just Mädara 
külateatrile anda. 

Rääkige natuke taustast, kuidas tekkis idee see etendus 
läbi viia?
Näidendi „Suburgide lill“ autor on Elle Eha-Are. Mind kutsus 
seda lugu lavastama Vändra naisselts, kes hoiab mälestust Eesti 
esimesest julgest naisest. Minu peas idanes idee pool aastat, sest 
Covid pani lukku kõik prooviruumide uksed. See aeg kulus 
eeltööks – tegelaste otsimisele ja elulugude lugemisele, et olla 
täpne 180-aasta taguse elu-olu lavale toomisel.

Kust leidsite enda etendusele näitlejaid?
Osatäitjate leidmine oli paras peavalu, tuli ette loobumisi, mõni 
lausa viimasel hetkel. Viis inimest oli mul kohe olemas, sest 
Mädara külateatri 25. sünnipäevaks valitud Ardi Liivese näi-
dendist pool oli juba lavaküps (esietendus 4. juulil). Tegelesin 
paralleelselt kahe lavalooga. Suburgi tarvis oli 33 tegelast juurde 
vaja, nende hulgas sobivaid osatäitjaid ärkamisaja suurkujude 
rollidesse. Kindel veendumus oli see, et kõigile teatud-tuntud 

ikoone ma eeskujuks ei võta. Loone Otsa Eesti raharaamatust 
leidsin kõik vajaliku ja näidendis mängisid päriselu Koidula ja 
Jakobson. Palju tegelasi leidsin Vändra gümnaasiumist. Algklas-
side õpetaja valis välja 10 tüdrukut ja osales ka ise. Koolist on 
ka peategelane ja veel mõned teisedki. Kaasatud oli ka Suurejõe 
rahvamaja juhataja ja nende tegus lauluansambel. Kahele noo-
rele, kes suvel töötasid Lottemaal ja Pärnus, sõitsid vanemad 
Vändrast järele ja tõid õigeks ajaks proovi. Üks noormees sõi-
tis oma töö tõttu pühapäeviti proovi kord Kuressaarest kord 
Lihulast, vahel ka Raplast. Pöörane, aga siiski võimalik.
 
Kaua oli etenduse ettevalmistusperiood?
Mõtlesin kaua, kuidas see lugu laval võiks välja paista. Alg-
selt oli teksti vähemalt kolmetunnise etenduse jagu ja tegelasi 
kokku 46. Tuli teha valikuid ja kõik see, mis alles jäi, tervikuks 
siduda. Prooviperiood kestis üle 2 kuu viiel päeval nädalas ja 
selle ajaga sai lavaküpseks 38 tegelasega (43 rolli) kahetunnine 
vabaõhuetendus.

Kui palju inimesi Teie etendust külastas?
Täpset arvu ei oska öelda. Arvan, et üle 300, kui lugeda kokku 
Rõusa, Kurgja ja siis veel talumuuseumi näituse avamisel esi-
tatud näidendi lõpuosa publik.

Olime rõõmsad, et meid on tähele pandud, aga suur üllatus 
oli muidugi, et Pärnumaa nii suurte ja säravate tegijate kõrval 
olime eripreemiaga  märgitud. Üllatus loomulikult.

Milline on teie MTÜ loomise lugu?
Tegelikult on Vändra Alevi Pensionäride Ühenduse loomise 
aeg juba 1990. aasta, kui tollased pensioniikka jõudnud kaheksa 
ärksat inimest eesotsas Urve Sepaga otsustasid luua selle ühen-
duse. Esialgu oli ühendus registreeritud ettevõtte registris. 
28.01.1999.a. üldkoosoleku otsusega otsustati ühendus ümber 
registreerida ja kanda mittetulundusühingute ja sihtasutuste 
registrisse. Esimene juhatuse esimees Urve Sepa oli ühenduse 
juhiks 20 aastat.

Palju Teie MTÜs liikmeid on? 
Täna on meie liikmeskond 72 inimest.

Mis on tähtsamad üritused, mida oma liikmetele korral-
date?
Meie tegevus on suunatud eakate huvitegevusele, kehalise ja 
vaimse võimekuse ja sotsiaalse suhtluse pikemale säilimisele.
Tegutseb memmede rahvatantsurühm "Värten". Juhendaja Kädi 
Pärnoja loob eakohaseid uusi tantse, mis pidevalt täiendavad 
rühma tantsurepertuaari. Esinemisi oli enne kriisi nii Vändras 
Omatantsupäeval, esinemised jaanitulel, kui Pärnumaa tant-
supäeval, oleme oodatud Kabalas nende laulu- ja tantsupeol.
Treener Terje Õiglase käe all püüame säilitada oma füüsilist või-
mekust iganädalasel tervisevõimlemise ja aeroobika tundides.
Kord kuus saame kokku seltskonnaklubis "Elurõõm". Klubiõh-
tuks on alati leitud huvitavaid esinejaid. Enne koroona kriisi 

algust olid esinemas muusikakooli õpetajad Anastasija Vor-
lõgina ja Tatjana Sorokina, kes esitasid meeleoluka Ukraina 
rahvamuusika kontserdi. Igal aastal on meile esinenud Vändra 
muusikakooli lapsed, teisi esinejaid ümberkaudsetest kogukon-
dadest. Loomulikult käib õhtu juurde tants Joe Lumi muusika 
saatel.

Kas oskate näidet tuua mõnest väga meeldejäävast üritu-
sest?
Suurt huvi on pakkunud korraldatud ekskursioonid Eesti kauni-
tesse ja huvitavatesse paikadesse. Meeldejääv oli viimane kahe-
päevane reis Saaremaale, Kihnu reis koos külaskäiguga Kihnu 
Virvele. Põnev reis oli Narva ja Sillamäe koos Joala etendusega. 
Reis Peipsi veerele koos laada külastusega jne.
Ekskursioonide kõrval ei saa unustada teatri ja kontserdi välja-
sõite. Viimane meeldejääv oli etendus Kiidjärvel "Vana Klaver", 
kus unustamatu mulje loomisele mängis kaas järv ja kogu loo-
dus, Koidula muuseumi õues "Kihnu Jenka" ja teatrietendused 
Endlas ja Ugalas, Vanemuiseski.

Võiduvideos mainiti, et annate panuse ka Vändra heakorra 
tagamiseks. Mis tegevusi selle all mõeldi?
Kodualevi heakorrale aitab igaüks kaasa oma koduaia korras-
hoiuga, kevadisel ,,Teeme ära,, talgutel on koos aianduse seltsiga 
korrastatud kindel tänavalõik, käisime korrastamas ka kalmistut 
ja koos Naisseltsiga hooldame Lilli Suburgi hauaplatsi.

Meie tegemised Vändras ongi koostöös Vändra Naisseltsi 
ja aianduse seltsiga, osaleme nende tegemistes ja nemad meie 
omades, nii saab aasta tegevustest vägagi tihe.

Kõiki võitjaid 
ja võiduvideod näeb 

Pärnumaa tegijate 
kodulehel: 

parnumaa.ee/tegijad

Vabaõhuetenduse lavastaja 
Sirje Hendrikson 

Pärnumaa aasta silmapaistvama teo kategoorias sai žürii eriauhinna
„Ajaloopärandi märkamine“ vabaõhuetendus „Suburgi lill“.

Pärnumaa aasta vabaühenduse kategoorias sai žürii eriauhinna 
„Särtsakad kogukonnavaimu hoidjad“ Vändra Alevi Pensionäride Ühendus.

Vändra alevi Pensionäride Ühenduse 
juhatuse esimees Maimu Tui
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Tunnustus tuli väga suure üllatusena. Asume Põhja-Pärnumaa valla 
ääremaal ja teeme vaikselt omi asju. Valla asjad ja toimetused on 
üldiselt väga kauged, sest Pärnu on lähemal kui valla keskus. Seda 
enam on hea tunne, et märgati ja tunnustati. 

Kui palju Teie toodetest läheb umbkaudselt eksporti?
Boardic Eesti OÜ on Boardic AB tütarettevõte, mis toodab vinee-
rist, puitkiud- ja puitlaastplaadist pakendidetaile. Suur enamus 
meie toodetest läheb eksporti, ca 95% Rootsi ja alla 1% Saksa-
maale. Meie emafirma asub Rootsis ning kogu Rootsi minev kaup 
liigub läbi erinevate meiega samasse gruppi kuuluvate ettevõtete 
lõpptarbijateni.

Võiduvideos mainiti, et laiendate oma tootmist ning loote 
piirkonda töökohti juurde. Palju Teie juures hetkel inimesi 
töötab ja palju plaanite kohtasid juurde luua?
Hetkel töötab meie juures 45 inimest. Meil on plaanis 2022 
suve lõpuks laiendada oma tootmishoonet ja sama protsessiga 
parandada sisemist logistikat, mis loob juurde suurusjärgus 20 
uut töökohta. 

Kui lihtsalt leiate endale tööjõudu?
Üldse mitte lihtsalt. Alates 2020 oktoobrist on tellimuste mahud 
hakanud jälle tõusma ning alates 2021 algusest olen otsinud töö-
tajaid juurde. Kõikidest jooksval aastal sõlmitud töölepingutest 
ainult ca pooled on püsima jäänud. Vähe on selliseid, kellest oleme 
pidanud omal algatusel loobuma. Pigem lihtsalt leitakse linna või 
lahe taha parem/tasuvam töökoht. Maakohas on keeruline leida 
head tööjõudu.

Teie tootmisprotsess on ehitatud selliselt, et saate täita ka 
erinevaid eritellimusi. Kas saate tuua näiteid mõningatest 
erilisemates tellimustest, mis meelde jäänud?
Kui aus olla, siis tegelikult koosneb kogu meie toodanguportfell 
eritellimustest. See ongi meie edu võti konkurentide ees – meil 
on väga vähe standardlahendusi. Valdav enamus on kujundatud 
spetsiaalselt kliendi vajadusi silmas pidades, olgu selleks siis 
korduvkasutus, pakendi kergus või ruumi säästlikkus tühja kasti 
ladustamisel.

Kui meenutada mõnd eriti erilist tellimust, siis me oleme 
teinud näiteks 2,7 x 2,2m kasti Tom Cruise’i uue voodi trans-
portimiseks, aga ka puitmaterjalist metallitöötäpsusega raame 
tuumaallveelaeva torustike pakendamiseks. 

Olete pälvinud peresõbraliku ettevõtte pronkstaseme. Mida 
see tunnustus tähendab ja kas oskate tuua näite, mis samme 
olete selleks astunud, et ettevõte oleks peresõbralik?
Head tööjõudu on vaja väärtustada. Ilma oma tublide töötajateta 
ei toimiks ükski ettevõte. Oleme üritanud oma võimete piires 
muuta oma töökohti atraktiivsemaks tööotsijatele, samas hoides 
olemasolevaid töötajaid. Liitusime 2017 sügisel pere- ja töötaja-
sõbraliku ettevõtte programmiga, et saada välist abi viimaks sisse 
meetmeid, mis aitaks eesmärgini jõuda. Pärast 2 aastat kõva tööd 
jõudsime pronkstasemeni, mille saavutamiseks oleme sisse viinud 
erinevaid hüvesid, sh töötajatele massaaži pakkumine ja ettenähtust 
rohkemate haiguspäevade eest tasumine, aga ka ühisürituste ja 
lahtiste uste päevade korraldamine (ajal, mil koroona polnud veel 
päevakorras). Loodetavasti hakkab ülemaailmne olukord varsti 
rahunema, siis oleks ehk lootust ka kõrgema taseme poole pürgida. 
Hetkel läheb kogu aur igapäevaste katsumuste lahendamiseks. 

Tegusa Pärnumaa noore aunimetus omistatakse Pärnumaa 
kodukandi poolt isikule, kes oma tegevusega on eeskujuks 
Pärnumaal tegutsevatele noortele.

Suurejõelt esitasin Pärnumaa tegusa noore tunnustuse 
kandidaadiks Karin Madissoni.

Pärnumaa Kodukandi juhatuse poolt moodustatud 
komisjon tegi saabunud ettepanekute alusel kokkuvõtte 
ning esitas Pärnumaa kodukandi juhatusele oma otsuse.

Suur oli rõõm, kui teatati, et Karinit tunnustatakse tegusa 
Pärnumaa noore 2021 tiitliga.

Karin on põline Põhja-Pärnumaa valla elanik. Lõpetas 
Vändra Gümnaasiumi ning muusikakooli trummi- ja laulmise 
erialal. Praegu on kahe väikese pojaga kodune, kuid laste 
kõrvalt jõuab enda teadmisi täiendada esmaabi, tuleohu-
tuse valdkonnas ja toitlustuses, et oma äritegevust alustada. 
Karin läbis ka produktiivsusklubi koolituse. On aastast 2019 
Naiskodukaitse Vändra jaoskonna esinaine, sel aastal osales 
õppusel "Sookoll". Lisaks laulab Vändra Valla Naiskooris ja 
Suurejõe rahvamaja lauluansamblis "Humala". On nõu ja 
jõuga abiks erinevate sündmuste korraldamisel nii omas 
külas kui naiskodukaitse tegemistes. Tema kohta võib öelda, 
et kes palju teeb, see palju jõuab, olles eeskujuks nii noore-
matele kui vanematele.

25. novembril andis Suurejõe rahvamajas Pärnumaa 
Kodukandi juhatuse esimees Tiina Heidemann Karinile üle 
tunnustust tõendava tänukirja. Põhja-Pärnumaa valla poolt 
oli tunnustuse saajale valla sümboolikaga meeneid ja tänu-
kirja üle andmas Tarvi Tasane.

Palju õnne Karinile tunnustuse puhul ja ikka rohket 
tegutsemisrõõmu edaspidiseks!

Suurejõe rahvamaja juhataja
Heldi Raude

Ettevõtte tegevjuht Madis Tago

Põhja-Pärnumaa valla aasta ettevõte 
Boardic Eesti OÜ

Tegus Pärnumaa noor 2021 – 
KARIN MADISSON

Uus aastaring, hommik ja algus,
lubad endale – oledki uus.
Uus päev, päike ja valgus - 
muutus number, polegi muud?
Ükski samm pole sama, mis eile,
iga tegu on alati uus,
olgu sulle või mulle või teile,
imeväike või lõputult suur…

Neid suuremaid või väiksemaid tegemisi, meie elukorraldust muutnud otsuseid, tulemisi ja minemisi 
oleme oma nelja aasta vanuses ühisvallas trükisõnasse talletanud 45 lehenumbris. Mitte ainult info, 
vaid ka väike kodupaiga ajalugu – ilma mälestusteudus ekslemata, otse ja vahetu.

Tänavused Valla Teatajad aitasid oma kaastöödega kokku panna Rein Aas, Silvi Aas, Katrin Aasamaa, Alar 
Abel, Anne Alus, Evelin Anja, Reet Eesmäe, Silja Enok, Sandra Hunt, Aile Jaansalu, Monika Jõemaa, 
Urve Jürjets, Margit Kadak, Mari Kala, Anneli Kaljur, Kertu Kaljur, Tiia Kallastu, Aldo Kals, Natalia 
Karelina, Katrin Kohjus, Gersti Kont, Rein Kontus, Riina Kukk, Abigail Kumel, Airin Laasma, Henn 
Lahesaare, Leiu Lepik, Liivika Laisaar,  Erika Lilleorg, Alliki Luuasepp, Eike Meresmaa, Jane Mets, 
Leili Mihkelson, Krista Mustonen, Mario Mägisalu, Gerda Mölder, Piret Müür, Ave Naano, Anne Ojala, 
Valdur Ojala, Reet Olev, Pilvi Perner, Marget Privits, Luule Põder, Mariann Pärnoja, Heldi Raude, Inga 
Raudsepp, Maris Roost, Deisy-Lisete Saar, Kalev Saar, Janek Saharenko, Säsil Schultz, Inge Sipelga, 
Sander Sõmer, Eha Tamm, Kersti Tammiksaar, Mait Talvoja, Tarvi Tasane, Toomas Toimeta, Kristel 
Tuisk, Imbi Uulimaa, Ülle Vapper, Anu Õismets. Suur aitäh Teile kõikidele!

Aitäh emakeeleõpetaja Anne Vaherile, kes meie kirja pandu üle vaatab ja asjatundlikku nõu annab. Aitäh Saara 
Kirjastusele ja meie küljendajale-kujundajale Marek Lillemaale, kes oma põhjaliku ja loomingulise suhtumisega 
annab igale teatele-kirjatükile ja kogu meie lehele oma näo. Aitäh AS Pajo tublidele ja sõbralikele töötajatele, 
kes Kaili Nõmme korraldamisel trükimasinas lehe leheks vormivad ja kokku lappavad. Aitäh Julia Ermile, kes 
võtab rahvastikuregistrist uute vallakodanike ja lahkunute nimed, saadab lehe Rahvusraamatukogusse tallele 
panemiseks ja sätib kodulehele. Aitäh abivalmis Maritta Sillandile ja Ulvi Schärile. Aitäh alati sõbralikult abi-
valmis haridusspetsialistile Tiia Kallastule. Aitäh endisele vallajuhile Jane Metsale, volikogu esimehele Ülle 
Vapperile ja haridusvaldkonna juhile Tarvi Tasasele alati mõistva suhtumise ja abi eest. Aitäh kõikidele, kes 
meie lehe loomisele on kaasa aidanud. 

Kui teie kodupaigas toimub midagi huvitavat, mida tahaksite teistega jagada, saatke teade või lugu vallalehe 
meiliaadressile teele. Meie inimesed teevad paljudes paikades imelisi asju, räägime sellest. Hea sõna või tunnustus 
innustab, annab kindlust, et teeme õiget asja, ja paneb looma uut. Paljudele toredate ürituste ja ettevõtmiste 
korraldajatele ongi need ainsaks tasuks tehtud töö eest. 

Meile antud aeg on jagatud aastateks. Sisukaid ja õnnelikke tunde sellesse mõõdupuusse, et oleks, mida mee-
nutada, kui mälestusteks aega on. Algavaks aastaks hästi palju kõike seda, mis hingele ilus ja meelele hea. Ja mis 
kõige tähtsam – olgem terved, hoiame endid ja lähedasi. Kaunist ja rahulikku jõuluaega, õnne ja armastust!

Õie Kuusk
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Vändra Tarbijate Ühistu (VTÜ) esimees 
GER STI KONT, möödunud aasta oli 
VTÜ-le majanduslikult edukas. Pärnumaa 
ettevõtete TIPP 50. märgiti ettevõte 34. 
kohale maksumaksjatena 1 072047 euroga; 
kasumi numbritega 47. - 533630 euroga; 
käibelt 11. – 20 113 503 euroga ja töötajate 
arvult 17. – 141 töötajaga. Lisaks kannate 
märki EEE, mis tähendab tunnustust Edu-
kas Eesti ettevõte. Kas lõppev aasta tuleb 
sama edukas?
Praegu on veel vara öelda, aga eks koroonakriis 
on ka meile oma jälje jätnud. Käivitasime üheks 

leevenduseks E-poe, mis annab võimaluse 
kaupu koju tellida ja see toimib hästi. Julget 
kasutamist kõigile!

Konsumi kauplusehoones on käsil ulatus-
likud ehitustööd, mida plaanite? 
Ehitustöid teeb Nordecon AS. Plaanis on 
hoone täielik rekonstrueerimine. Ehitame 
laienduse sisehoovi arvel veetorni suunas. 
Võtame üles kõik põrandad, et saaksime paigal-
dada põrandakütte. Toidukaupade müügisaal 
läheb poole suuremaks ja riiulite vahed laie-
maks. Ka tööstuskaubad tulevad 1. korrusele. 

Rendipinda pakume endiselt lillepoele, ehi-
tuspoele ja apteegile. Viimasele ehitame lisaks 
nõustamisruumi, kus on võimalik soovijatel nt 
vererõhku mõõta jne. 2. korrusele on planee-
ritud üüripinnad erinevate teenuste – juuksur, 
kosmeetik, maniküür, massaaž – osutajatele. 
Kõik soovijad, võtke varakult ühendust! Tei-
sele korrusele saab sõita liftiga. Konsumi ruu-
midesse paigaldatakse ka sularahaautomaadid.

Millal see kõik valmis saab?
Kui ootamatusi ei tule, plaanime jaanipäevaks 
valmis saada.

Üks alevi tühjalt seisvate kolemajade hulka 
liigitunud hoone, endine kaubamaja (Vana 
60), on saanud uue hingamise ja endises 
alevi keskuses on jälle elu. Praegu on seal 
kõrval avatud tööstuskaupade, lille- ja ehi-
tuskaupade pood, apteek, õues on mugav 
käia Omniva pakiautomaadist kaupa too-
mas-viimas. Millal toidukaubad kolivad?
3. jaanuarist läheb Konsum kinni. Millal Vana 
60 alumisel korrusel suudame toidukaubad 
avada, ei oska täpselt öelda, anname teada 
esimesel võimalusel. 

Soovin kõigile kannatlikku meelt ja harju-
mist uue Vana tänava Kaubanduskeskusega!

Tänan kõiki liikmeid, kliente, volinikke, 
meie tublisid töötajaid, kes on aidanud kaasa 
ühistu edukust hoida. Ilusat jõuluaega ja head 
saabuvat uut aastat!

Küsis Õie Kuusk

Väga külmade ilmade 
saabumisel kasvab ka 
tahmapõlengute ja 
hoonetulekahjude arv. 
Kuidas kütta ohutult?
Külma ilmaga tahetakse kütta maja korraga võimalikult 
kuumaks, kuid päästeamet soovitab järgida põhimõtet 
– pigem kütta korraga vähem, aga sagedamini. Ahju, 
pliidi ja kamina läheduses ei tohi kindlasti olla mööblit, 
vaipu, küttepuid, pappkarpe ja muid kergesti süttivaid 
esemeid. Hoolega peab jälgima, et siibrit ei suletaks 
liiga vara. Kui lisasoojuse saamiseks on vaja kasutada 
elektrilisi radiaatoreid või soojapuhureid, tuleb seda 
teha mõistlikult, et elektrisüsteemi mitte üle koormata. 
Soojapuhureid ja radiaatoreid ei tohi riideesemetega 
kinni katta.

Korralikult soojustamata torude jäätumine on sage 
probleem külmade ilmade saabumisel. Torustike kül-
mumise vältimiseks tuleb torustikud katta lisaisolat-
siooniga. Mingil juhul ei tohi jäätunud torusid sulatada 
lahtise tulega, näiteks leeklambiga. Jäätunud torude 
sulatamiseks soovitame kasutada soojakaableid või 
järelevalve all olevat soojapuhurit. Lisaks õigetele 
kütmisvõtetele tuleb kontrollida üle ka majas olevad 
suitsu- ja vingugaasiandurid. Elusid päästab ainult töö-
korras suitsuandur ja vingugaasiandur. Kui oma kütte-
kolded ja andurid on ära kontrollitud, aidake vajadusel 
üksi elavaid sugulasi ja naabreid, et ka nende kodu 
oleks soe, kuid tuleohutu. 

PÜROTEHNIKA NÕUAB ETTEVAATLIKKUST
Jõulud, aastavahetus ja teised pidustused, 
kus kasutatakse pürotehnilisi tooteid, paku-
vad meile palju värvikaid elamusi ja jätavad 
mälusse eredaid hetki. Kuid arvestada tuleb 
sellega, et kõik pürotehnilised tooted, kaasa 
arvatud elamute siseruumides kasutatavad 
pürotehnilised vahendid (säraküünlad, vul-
kaanküünal), võivad kujutada endast ohtu. 
Kõiki pürotehnilisi tooteid peab käsitsema 
ettevaatlikkusega ja kindlasti peab lastel 
puuduma nendele järelvalveta ligipääs.

Vaatamata iga-aastastele ohutushoiatus-
tele lõpevad ilutulestikuga pidustused jät-
kuvalt paljudele inimestele, sealhulgas väi-
kestele lastele, valusate vigastustega. Väga 
tähtis on, et täiskasvanud näitaksid õiget 
eeskuju lastele ja noortele pürotehnika 
kasutamisel, järgides kõiki ohutusnõudeid 
ning konkreetse toote kasutusjuhendit. 

Häirekeskuse statistika näitab, et kolme 
viimase aasta jooksul on tehtud 747 häda-
abikõnet seoses pürotehnika õnnetustega. 
Neist 60 korral oli tegemist käte- ja/või 
näovigastustega toote käes plahvatamise 
tagajärjel. Lähiminevikust võib välja tuua 
järgmised tõsisemad õnnetusjuhtumid:

2018. aasta sügisel said Põhja-Pärnumaa 
vallas käes plahvatanud ilutulestikuraketi 
tõttu viga kaks poissi. Noortel olid käe- ja 
näotraumad, ühe poisi vigastused olid nii 
tõsised, et Pärnu haigla erakorralise medit-
siini osakond otsustas saata ta ravile Tal-
linna haiglasse.

• 2018/2019 aastavahetusel sai Narvas ilu-
tulestiku raketiga näovigastusi 12-aas-
tane poiss.

• 2019. aasta 1. jaanuaril, põhjustas hoo-
letult lastud signaalrakett tulekahju, 
milles hävis ühe pere elutöö - Nurmiko 
aianduskeskus Harjumaa. Lisaks sama 
aasta esimesel tunnil said operatiivtee-
nistused teate põlevast sõiduautost. Tuli 
sai alguse ilutulestikupatareist, mille 

külaelanik oli asetanud plastikust prügi-
kastikaanele, et toode prügikasti sisu ei 
süütaks. Tuline patareikest põletas kaa-
nest läbi ning prügi süttis põlema, mille 
tagajärjel süttis omakorda sõiduauto. 
Sõiduauto hävis. 

Selleks, et tulevased pidustused kulgek-
sid ohutult, et uus aasta algaks õnnelikult 
ja vigastusteta, siis pürotehnika käitlemi-
sel veendu, et: 

• Pürotehnilised tooted oleksid soetatud 
ainult selleks vastavat luba omavast 
müügikohast. Mitte hankida tooteid 
„mustalt turult“.

• Ilutulestiku kasutamiseks on valitud õige 
aeg ja koht. Arvestama peab ilmastiku-
olude, toote kasutamise ohutu kaugu-
sega inimestest, loomadest, hoonetest 
ja sõidukitest ning öörahu ajaga.

• Ilutulestiku patarei toesta, vältimaks 
patarei ümberminekut, maapinnal 
kiviplokkide, liivakottide vms mittepõ-
leva materjaliga

• Raketid, mis omavad stabilisaatoreid 
(pikk pulk või varras raketi küljes), pole 
mitte mingil juhul maasse torkamiseks. 
Parim viis on neid lasta kindlalt maasse 
löödud toru sees

• Ilutulestiku laskmisel olgu ohutu kaugus 
inimestest vähemalt 30 meetrit. Kind-
lasti lugeda tähelepanelikult eelnevalt 
kasutusjuhendit, sealt võib selguda, et 
vaja on suuremat ohutuskaugust

• Jälgi, et tuul ei kannaks ilutulestikku 
hoonete poole (rõdud, katused, aknad)

• Ära paigalda ilutulestikupatareid elekt-
riliinide ja suurte puude alla

• Ära kummardu kunagi ilutulestikuraketi 
või -patarei kohale

• Kui ilutulestiku seade peale süütamist 
ei rakendu, siis ära lähene sellele. Oota 
vähemalt 20 minutit! Praak ilutulestik 
tuleb tagastada müüjale, selle ohutus-
tamiseks võib ilutulestiku toote asetada 
vette.

• Üheskoos ilutulestikku korraldades 
valige endi seast üks, kes süütab järje-
korras kõik ilutulestiku patareid. Arves-
tama peab asjaoluga, et süütaja peab 
samuti viibima ohutus kauguses ajal, mil 
patarei töötab

• Ilutulestikku tohib käidelda ainult kaines 
olekus ja vähemalt 18-aastane isik

• Tungivalt soovituslik on kasutada süü-
tajal kaitseprille

• Peale ilutulestiku korraldamist ära kii-
rusta patareile lähenemisega. Lase selle 
jäänustel maapinnal täielikult kustuda 
ja jahtuda. Korja kokku ilutulestikust 
alles jäänud prügi. Kindlasti ära viska 
jäätmeid loodusesse

Kas sa teadsid, et.. 

• ..säraküünlad kujutavad endast täpselt 
samasugust ohtu nagu ilutulestik. Sära-
küünla põlemistemperatuur ulatub kuni 
1100 °C. See on piisavalt suur kuumus, 
et sulatada mõningaid metalle. Vääral 
kasutamisel võivad ka säraküünlad põh-
justada põletushaavu. 

• ..laeva ohutusvarustuses kasutatava 
punase signaalraketi ja muu sarnase 
värvusega raketi kasutamine merel ning 
rannikul ohuolukorrata on keelatud. 

Lääne päästekeskus 
soovib kõigile ilusat pühadeaega 

ja turvalist aastavahetust!

• 10. detsembril kell 7.38 teatati häirekeskusele, 
et Põhja-Pärnumaa vallas Pööravere külas on 
tulekahju. Põlema oli süttinud umbes 8 x 15 
ruutmeetri suurune kõrvalhoone. Põles umbes 
kuus ruutmeetrit fassaadi ning terves ulatuses 
katusealune. Hetkel veel teadmata põhjusel ala-
nud tulekahju kustutati kell 9.11.  

PÄÄSTEAMET

Vändra Tarbijate Ühistu ehitab 
ja renoveerib alevis müügipindu

Selline näeb pärast ehitustöid 
välja Konsumi kaubakeskus.

Uuel aastal avab uksed aastakümneid tühjana
seisnud hoone toidukaupade kauplusena.
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Maagilisel kuupäeval 1.12.2021 oli Vändra Sõdurikodu siginat-saginat ja ärevust täis. Toimus 
Vändra Kodutütarde pidulik koondus, kus andsid vannet 7 tüdrukut. Peal vande andmise peeti 
tänukirjadega meeles rühma tublimaid ja aktiivsemaid lapsi. Tänukiri saadi näiteks jooksuvõist-
lusel, helkurikõnnil ja kohvikutepäeval osalemise eest. Helkurikõnd toimus 17. novembril koos 
kohaliku noorsoopolitseiniku Natalija Karelinaga. Kõigepealt tehti selgeks teooria helkurite ja 
nende toimimise kohta. Seejärel jagasid lapsed inimestele helkureid ning raamatukogu juurde 
tehti helkuripuu, kust igaüks saab omale helkuri võtta. 

Pidulikul koondusel tähistasime ka Vändra Kodutütarde esimest sünnipäeva, mis oli 
13. novembril. Üritust külastasid Pärnumaa ringkonnavanem Aina Tarvis ja noorteinstruktor 
Lea Pikker. Ringkonnavanemal oli väga hea meel näha nii palju uusi liikmeid. Selle õppeaasta 
alguses loodi juurde veel teinegi Kodutütarde rühm, mille rühmavanemaks on Leiu Lepik ja 
rühmavanema abiks Aire Retsnik. Seoses sellega ootame juurde uusi tüdrukuid. Olete oodatud 
meie koondustele kolmapäeviti kell 17.30 Sõdurikodus. 

Vändra noortejuhid
Airin, Aire, Kristel, Leiu

KÕIK, KÕIK ON UUS 
SEPT- OKT- NOV-DETSEMBRIKUUS!

Kalendriaasta lõpeb ja kooliaasta jõuab 
poole peale. Võisime PÄRISELT koolis 
käia. Jee!! See on suur asi! Millise jälje 

lõputu viirustamine meisse kõigisse jätab, ei 
tea ilmselt keegi, aga midagi ta justkui muudab 
toore jõuga?

Vändra muusikakoolil oli kõik teisiti sel aas-
tal. Vana armas maja tuli nukrasse seisu maha 
jätta ja seal ta nüüd on... Rohkesti sai pakkida 
kokku ja kolida ja lahti pakkida ja tassida ja 
kraamida ja...

Mina kujutan meiega toimuvat piltlikult 
mõeldes ette nii.

Olen vana inimene. Elan üksikus metsa-
talus, kus solk sees ja vesi väljas. Olen juba 
nii vana, et ei suuda enam majapidamisega 
hakkama saada. Tervis sinder ka ikka aina 
rohkem jukerdab. Jõuan küll veel, aga no ära 
väsin ruttu. Vererõhk ja liigesed ja... Kõik lagu-
neb ning sotsiaaltöötajad on minu elukorral-
duse üle murelikud. Pakutaksegi mulle välja 
särav lahendus. Vot meil siin just sai valmis 

üks uus sotsiaalkorter ja minule endale oleks 
kõige parem, kui elaksin seal. Sul on endal ju 
kergem, ütlevad heasoovijad! Soe valge tuba, 
wc koridori lõpus, dušš, televiisoris tasuta 3 
programmi. Keegi teeb süüa, keegi peseb voo-
dipesu, keegi käib poes ka su eest jne. Mida 
sa siin vaevled külmas ja pimedas? No ja saan 
ju isegi mõistusega aru, et praegune elu ei ole 
kohe sugugi jätkusuutlik, aga ma olen siin 
armsas majas juba 60 aastat elanud. Siin sai 
rõõmustatud ja hunnik lapsi muretsetud ning 
ellu saadetud ja pidusid peetud ja peiesid ja... 
Äkki ikka annab kõpitseda veel natukeseks...
Tõsi. Peale kolmanda abikaasa surma on kõik 
allamäge läinud ja uued kosilased pole pidama 
jäänud. Lapsed on mööda ilma laiali ja neil 
omad tegemised peredega. Äkki ikka jõuan 
ühe talve veel siin? 

Ei saa! Ei vasta inimlikele tingimustele!
Lähengi uude koju. Tahan või mitte. 
Vastvalminud sotsmaja korteris ongi pea-

aegu kõik mida esteks lubati ja mida lihtne hing 

ihata oskab. Lahke pererahvas, avar valge tuba 
ja soe toit.

Hingest ei taha päris kodu aga kergesti 
minna. Ikka muretsen, et tea mis sest kassist 
sai ja kas jalgratas on juba ära varastatud ja see 
kaevu ämber oli veel ju nii uus, et naabri Ärta 
oleks võinud selle küll endale saada. Aga no 
nüüd pole tedagi enam.

Ma pole veel päris nii kaugel oma tegemis-
tega, aga arvan, et midagi sellist muusikakooli 
õpetajatena endi sees tunneme erinevate variat-
sioonidega kõik. Vajame aega harjumiseks kõik. 
Õpetajate keskmine vanus on teadagi maapiir-
kondades ületamas juba 27. eluaastat. Seega 
võtavad suured muutused pikemalt aega. Ei 
käi nii tsipsti enam kui noortel.

Kuid nüüd tuleb mängu enda vastutus! Kui-
das ma käitun uues ja võõras olukorras? Mida 
ma teen ise selleks, et mulle sülle pistetud uuest 
kodust võtta kõik hea, mis võtta annab! Kas 
vaevun olemist endale ise mugavamaks kee-
rama ja sirutan käe või lasen minna ja loodan... 

juhusele. Valikuid on meil mitu, mitu! Püüd-
kem siis rohkesti õigeid valikuid teha!

Jõuluaeg on käes. Lapsed mängivad koolis 
ette lugusid, mida on omandanud, ja kunstita-
jad kunstitavad ennastsalgavalt oma väikeste 
kätega suurt kunsti! Igapäevane töö käib. Siin 
ei saa järele anda! Need, kelle lapsed on seotu-
mad kooliga, teavad, mis toimub. Peagi oleme 
nähtavamad oma erinevate tegemistega fb lehel 
ja kodulehel ning loodetavasti saame südamed 
kiiresti rütmi tagasi nii laias maailmas kui kodu-
ses külas.

Üks ilus ja märkamist vääriv emotsioon siia 
vanasse aastasse. Uus vallavanem käis juba meil 
kontserdil!! Aitäh! See on teistmoodi algus ja 
tähtis meile väga!

Head vana aasta lõppu ja ärge siis unustage: 
„Elama peab nii, et isegi hauakaevaja nutaks 
sinu matustel!”

Muusikakooli poolt hoidis 
seekord pastakat Kalev Saar 

PJ Unicorn Squad on kaks aastat tagasi 
alguse saanud tehnoloogia-alane huviring 
ainult tüdrukutele. Esiteks sellest, kuidas 
sai ring alguse. Kuulsime sellest võimalu-
sest, kui käisime Meeli Tasasega 2019. aasta 
sügisel haridustehnoloogia konverentsil. 
Seal esines Liis Koser, kes rääkis põnevast 
ettevõtmisest nimega HK Unicorn Squad. 
Nende tegevus sai alguse 2018. aasta sügi-
sel, kui ettevõtja ja insener Taavi Kotka alga-
tas esimese tüdrukute tehnoloogiaringi HK 
Unicorn Squad. Sellest kasvas välja liiku-
mine, mis nüüdseks on kaasanud juba üle 
1500 tüdruku üle Eesti. Tegevuse eesmärk 
on äratada ja kasvatada 7-14-aastaste tüd-
rukute huvi tehnika, robootika ja loodus-
teaduste vastu läbi praktiliste ülesannete 
lahendamise. 

Meie Pärnu-Jaagupis saime oma esi-
mese kursusega alustada 2020. a kevadel. 
Alustasime 10 huvilisega ja nüüd on grupp 
kasvanud 16-liikmeliseks. Esimese kursuse 
käigus tegelesime kõigega, mis oli seotud 

lavaga – alustades valgustusest kuni teatri 
pöördlava ehitamiseni. Teisel ja kolmandal 
kursusel tegelesime droonide, program-
meerimise, audio-visuaallahenduste, füü-
sika ja elektroonikaga. Just eelmisel nädalal 
lõpetasime pidulikult oma kolmanda kur-
suse. Ringis on traditsiooniks lõpetada iga 
kursus lõpuüritusega. Seekordne kursus 
lõppes mõnusa õhtupoolikuga, kus õmb-
lesime patju, küpsetasime saiakesi ja meis-
terdasime jõuluehteid. 

Meil on väga hea meel, et saame tänu 
Unicornide liikumisele pakkuda oma piir-
konnas nii ägedat huviringi. Suured kum-
mardused Liisile ja Taavile, kes nii paljudele 
üle Eesti seda võimalust pakuvad. Kui sinu 
piirkonnas on vabatahtlikke, kes ringi eest 
veaksid ja vähemalt kümme tehnoloogia-
huvilist tüdrukut, siis soovitan julgelt infot 
otsida ja ka ühineda!    

Aile Jaansalu
haridustehnoloog

Pärnu-Jaagupi Põhikool

Foto Hendrik Kullimaa

Üliägedad tehnoloogia
tüdrukud PJ Unicorn Squad

Vändra Kodutütarde 
read täienesid
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11. detsembril toimus Pärnu-Jaagupis 
taas jõululaat. Nii kaubapakkujaid kui ka 
külastajaid jagus kogu kolme tunni väl-
tel. Alati on jõululaada raames toimunud 
ka kontsert, sel aastal oli selleks eriline 
põhjus. Nimelt avasime kaasava eelarve 
projektist saadud välilava ja Herta Elviste 
mälestuseks mõeldud pingi. Pink jääb esi-
algu rahvamajja sisse, aga kui kevad end 
ilmutab, siis viime pingi õue õigele kohale. 

Lava avamisele aitasid kaasa valla 
taidlejad, kes ilusa kontserdi andsid. 
Kontserdi avasid Pärnu-Jaagupi Muu-
sikakooli rivitrummitüdrukud õpetaja 
Elena Mägi juhendamisel. Esinesid veel 

naisrahvatansturühm „Jakobi Piigad“ 
Rita Mändla juhendamisel, segarühm 
„Hõissa“ Kädi Pärnoja juhendamisel ja 
spordikeskuse tantsutrupp „Esperanza“ 
Merili Passeli juhendamisel. Kontserdi 
lõpetamise võtsid enda kanda pillimehed 
- Jakob Kaunissaare, Mait Lehtsalu, Jaan 
Kirss, Tiit Merisoo ja Rein Arusoo. Suured 
tänud kõigile esinejatele! Ja samuti suured 
tänud Kendro Härm, et aitasid meil selle 
päeva teoks teha! 

Gerda Mölder
Pärnu-Jaagupi Rahvamaja 

juhataja-kultuurijuht

Pärnu-Jaagupi 
jõululaat mahutas 
mitu toredat sündmust

Tantsijad välilava avamisel

Herta Elviste mälestuspink

Vändra ja Tootsi eakad pidasid ühise jõulupeo 16. detsembril Vändra 
Kultuuri majas: jõulupraad, tuledesäras kuusk, tantsuorkester, külla tulnud 
jõuluvana ja kokkutulnute rõõm taaskohtumisest.

Vallavanem Rein Kontus andis üle kauni kristallist meene ja lillekimbu 
kuldpulmapaaridele, kes tähistasid oma suurt sündmust 2020. a ja 2021. a. 

Tootsi ja Pärnu-Jaagupi piirkonna kuldpulmapaaridele viiakse valla 
sotsiaalosakonna juhataja Anne Kaljuri sõnul meene koju kätte: ,,Valla-
valitsus soovib kõikidele kuldpulmapaaridele õnne ja tugevat tervist!“

Õie Kuusk

Vändra ja Tootsi 
seenioride jõulupeol

Malle ja Kalle Kallasmäe

Maie ja Karl Kontus

Ene ja Aadu Tõkke

Silvi ja Rein Aas

Mirme Liibert (abikaasa 
Enno ei saanud osaleda)

Milvi Soekõrv (abikaasa 
Rein ei saanud osaleda)

Jõuluvana ees pabistatakse lauldes või salmi 
lugedes ikka, olenemata east ja elukogemusest.

Vändra kolm seltsi korraldavad koos arvukalt ühiseid üritusi, üks 
neist oli ka jõulupidu. Naisseltsi esinaine Eha Tamm, pensionäride 
ühenduse juhatuse esimees Maimu Tui ja aiandusseltsi juhatuse 
esimees Reet Eesmäe
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JÕULUPAKKE JAGATAKSE JÄRGMISELT:

1. valla õppeasutuste, sh lasteaedade nimekirjas olevad lapsed kuni 9. klassini;

2. lasteaia nimekirjas mitteolevad lapsed, kui lapse rahvastikuregistrijärgne 
elukoht on Põhja-Pärnumaa vald;

3. väljaspool valda õppeasutuste, sh lasteaedade nimekirjas olevad lapsed kuni 
9. klassini, kui lapse rahvastikuregistrijärgne elukoht on Põhja-Pärnumaa vald.

Lasteaedades ja koolides jagatakse pakke jõulupidudel.

Kodused lapsed ja mujal õppivad lapsed (punktides 2 ja 3) saavad jõulupaki 
kätte oma piirkonna halduskeskusest (Tootsi, Vändra ja Pärnu-Jaagupi) alates 
13. detsembrist kuni 15. jaanuarini 2022.

Vallavalitsus 
rõõmustab lapsi ka sel 
aastal jõulupakkidega! 

27. JAANUARIL 
algusega kell 18.00

 SELTSKONNAKLUBI ELURÕÕM 
PEOÕHTU. 

ESINEVAD 
VÄNDRA MUUSIKA- JA KUNSTIKOOLI ÕPILASED. 

TANTSUKS MÄNGIB JOE LUMI. 

OSALUSTASU 5 €

30. oktoobril toimusid Põltsamaal U15 EMV 
Kreeka-Rooma, vaba- ja naistemaadluses.

Kreeka-Rooma maadluses saavutati järgnevad 
kohad: -44 kg Hendri Vesper 2. koht; -48 kg 
Romek Tiismaa 6. koht; -57 kg Rasmus Milvek 
9. koht; -58 kg Kened Mägisalu 11. koht ja -75 kg 
Andreas Välja 3. koht.

Vabamaadluse tulemused: -44 kg Hendri Ves-
per 2. koht; -48kg Romek Tiismaa 7. koht; -57kg 
Rasmus Milvek 5. koht; -57kg Kened Mägisalu 
8. koht ja -75kg Andreas Välja 4. koht.

6. novembril maadlesime Kallavere Keskkoolis 
A. Abergi MÄVil.

2009 ja nooremad vanuseklassi tulemused: Pert 
Nikolajev -42 kg 5. koht; Romek Tiismaa -48 kg 
3. koht; Rasmus Milvek -55 kg 2. koht.

2007-2008 vanuseklassi tulemused: Hendri Ves-
per -44 kg 1. koht; Pert Nikolajev -44 kg 3. koht; 
Kened Mägisalu -57 kg 3. koht ja Andreas Välja 
-75 kg 1. koht.

Kadettide vanuseklassi tulemused: Hendri Vesper 
-45 kg 3. koht; Kened Mägisalu -55 kg 4. koht ja 
Andreas Välja -80 kg 3. koht.

Klubide (20) arvestuses saime kõrge 4. koha. 
Meie ette jäid ainult Abergi, Tartu Kalev Englase 
ja Nelsoni maadlusklubid.

20. novembril toimusid Jõgeval 42. Vooremaa 
auhinnavõistlused. Võistlustel oli kokku üle 250 
maadleja. Meil oli võistlustules seekord 17 noort.

2012 ja nooremate tüdrukute arvestuses saime 
järgmised kohad: Ketriin Saks -28 kg 3. koht; 
Lisell Meresmaa -28 kg 7. koht ja Enely Mägisalu 
-45 kg 2. koht.

2006-2009 tüdrukute arvestuses saavutas Kädi 
Killomets 5. koha.

2012 ja nooremate poiste arvestuses: Lukas 
Nikolajev -25 kg 1. koht; Jasper Jürimäe -25 kg 
3. koht; Andero Välja -25 kg 8. koht; Salem Abo 
Aly -29 kg 8. koht ja Kristo Killomets -36 kg 
8. koht.

2010 ja nooremate arvestuses: Lukas Nikolajev 
-26 kg 1. koht; Jasper Jürimäe -26 kg 2. koht; 
Mikkel Pajumäe -35 kg 8. koht ja Steven Kaplur 
-  3. koht.

2006-2009 poiste arvestuses: Mikkel Pajumäe 
-38 kg 7. koht; Pert Nikolajev -41kg 5. koht; 
Hendri Vesper -48 kg 3. koht; Romek Tiismaa 
-48 kg 7. koht; Rasmus Milvek -57 kg 9. koht; 
Kened Mägisalu -57 kg 10. koht ja Andreas Välja 
-75 kg 2. koht.

Kõige nooremas vanuseklassis tunnistati turniiri 
parimaks maadlejaks Lukas Nikolajev. 

27. novembril toimusid Pärnumaa ja Läänemaa 
meistrivõistlused kreeka-rooma, vaba- ja naiste-
maadluses.

Kahekordseks (võitis mõlemas maadlusstii-
lis esikoha) Pärnumaa meistriks tulid: Hendri 
Vesper, Lukas Perner, Pert Nikolajev ja Raiten 
Tiismaa. Veel saavutasid Pärnumaa meistritiitli 
Kened Mägisalu, Mikkel Pajumäe, Andreas Välja, 

Jasper Jürimäe, Vanessa-Debora Kaplur, Kristo 
Killomets ja Oskar Perner. Hõbedale maadlesid 
veel Andreas Välja, Kened Mägisalu, Mikkel Paju-
mäe, Jasper Jürimäe, Ketriin Saks, Kädi Killomets, 
Andero Välja, Salem Abo Aly, Steven Kaplur (2x) 
ja Romek Tiismaa. Pronksise autasu said kaela 
Kristo Killomets, Andero Välja, Romek Tiismaa, 
Oskar Perner, Salem Abo Aly ja Enely Mägisalu.

4. detsember oli väga huvitav võistluspäev. Kui 
meie noored maadlesid Türil laste KV seeriavõist-
luste etapil vabamaadluses, siis Andreas Välja 
võistles Rumeenias ja Helary Mägisalu Soomes.

Türil saavutasime järgnevad kohad: Delisia Pert 
4. koht; Kaileen Tiismaa 5. koht; Karlos Pert 
7. koht; Mikkel Pajumäe 6. koht ja Lukas Perner 
1. koht.

Rumeenias saavutas Andreas Välja 2. koha ning 
peale võistlust toimus veel nädalapikkune laager.

Helary Mägisalu saavutas Soomes A. Haavisto 
nimelisel turniiril 1. koha ning jäi samuti peale 
turniiri laagrisse. Klubi tänab kõiki lapsevane-
maid, kes aitasid transpordiga ja käisid omasid 
toetamas.

Treenerid: Jürgen Silling, Vaiko Välja, Helary 
Mägisalu ja Mario Mägisalu

MTÜ Suure Karu Pojad
Treener Mario Mägisalu

AASTA VIIMASEL MAADLUSVÕISTLUSEL

Kõige suuremaks ja uhkemaks uudiseks oli enne 
võistlusi, et Eesti Maadlusliit valis 2021. aasta 
aktiivseimaks treeneriks Mario Mägisalu.

Viljandis toimusid 11. detsembril selle aasta vii-
mased Eesti laste karikavõistlused vabastiilis ja 
naistemaadluses. Meie väike seltskond tuli koju 
kahe poodiumikohaga. Poisid: -20 kg Karlos Pert 
1. koht; -65 kg Lukas Perner 1. koht ja -47 kg 
Oskar Perner 4. koht. Tüdrukud -30 kg Delisia 
Pert 6. koht; -30 kg Ketriin Saks 7. koht ja -35 kg 
Kaileen Tiismaa 5. koht.

Treener Karol Pert
MTÜ Suure Karu Pojad

Maadlejate tugev aasta lõpp
Suure Karu Pojad 

Läänemaa meistrivõistlustel

Veelindu toites teeb 
inimene talle kahju
Keskkonnaamet meenutab, et sinikaelparte, kühmnokkluiki ja teisi 
veelinde ei tohiks toita, sest muidu ei soovi linnud enam loomuoma-
selt rännata. Inimese käest saadava toiduga harjunud linnud jäävad 
Eestisse talvituma ning võivad pakase saabudes hukkuda.

Kui esmapilgul tundub metsloomade ja nende seas lindude toit-
mine heategu, siis sageli teeb see neile kahju ja muudab inimesest 
sõltuvaks. Toiduga inimese lähedusse peatuma meelitatud veelinnud 
muutuvad nõrgaks ja kaotavad olulise osa oma instinktidest.

„Olukord, kus veelinnud ei lenda lõunapoolsetele aladele, mõjub 
neile laastavalt ning nad võivad halvimal juhul isegi hukkuda. Seda 
põhjusel, et ilmade külmenedes ja loodusliku toidu kättesaadavuse 
vähenedes satuvad nad meie tingimustes raskustesse,“ sõnas Kesk-
konnaameti looduskaitse peaspetsialist Tõnu Talvi.

Rändest loobunud linnud muutuvad kiskjatele kergeks saagiks. 
Toidukohtades ebatavaliselt tihedalt koos olevad veelinnud nakatuvad 
omakorda kergemini haigustesse, levitades haigusi ja parasiite nii 
omavahel kui ka inimestele.

Veelindude jaoks on parim käituda aastatuhandete jooksul kujune-
nud looduslike ajendite järgi. Talve saabudes ja loodusliku toidubaasi 
vähenedes on neile parim lennata talvitumiseks sobivamatele aladele.

 
Lisateave:
Tõnu Talvi

Keskkonnaameti looduskaitse peaspetsialist
tonu.talvi@keskkonnaamet.ee
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Talvemaraton tervitas 
krõbeda külmaga

Vändra traditsioonilise talvemaratoni tunnuslause on esimesest jooksus alates olnud 
,,Ainult hulludele!“. Tänavuse maratoni hommikul näitas termomeeter ligi 15 külma-
pügalat, stardi hetkeks tõusis küll 12 kraadini, kuid raja ääres seisjale oli nn tuulekülm 
kõhedust tekitav. Vallavanem Rein Kontus tervitas üle Eesti, Itaaliast, Soomest, Lätist, 
Leedust kohale sõitnud jooksjaid ja soovis tulemuslikku finišisse jõudmist. Jooksufa-
naatikuid külm ei seganud ja peakohtunik Tiit Reieri stardipaugu järel sööstsid rajale 
neljale erinevale distantsile ligi 100 osavõtjat. 

Maratonidistantsil parima aja jooksnud Raido Krimm jäi vaid 34 sekundi kaugusele 
kolme tunni piirist, võiduaeg 3.00.34. Teise koha pälvis Vladimir Frolov (3.08.28), kes 
tunnistati kolmest maratonist koosnenud Vändra maratonisarja selleaastaseks võitjaks. 
Kolmandana lõpetas Priit Pärnala, kes tulemusega 3.15.16 püstitas ka uue isikliku 
rekordi. Naistest oli maratonis parim Jelena Melnikova (3.45.47), kes tunnistati ka 
Vändra maratonisarja võitjaks. Naisi oli maratonirajal kokku kaks, Jelenale lisaks veel 
Hene Karumaa. Vändras toimunud jooksuvõistlustele iseloomulikult ei jäänud starti 
tulemata ka lätlased, kes noppisid poolmaratonis kaks esimest kohta. Parimana  Guntis 
Grinvald, kes teenis võidu (1.21.33) ning Valdis Nilovs teise koha (1.22.28). Kiireim 
eestlane oli kolmandana lõpetanud Jaanus Mäe (1.25.34). Naistest oli poolmaratonis 
kiireim Anni Kingsepp (1.34.27), talle järgnesid Julia Rakitina (1.38.30) ja Kristi 
Helekivi (1.45.29). 14 km distantsil olid kiireimad Meelis Mäe ja Marge Nõmm, 7 
km distantsil Sten Ütsmüts ja Piret Bart. 

Jooksu kommenteerinud Riho Järvelainen on jooksuürituste tippkommentaa-
torina nagu elav spordileksikon ja muudab oma vaherepliikidega maratoni jälgimise 
huvitavaks ja põnevaks.

Peakorraldaja Joel Tints muretseb, et ,,tänu“ koroonale on kõigi kolme Mispo mara-
toni osavõtt drastiliselt langenud, kuid püüab hoida siiski traditsiooni järjepidevust. 
,,Tänu sponsoritele ja vallavalitsuse toetusele oleme seni kõik maratonid läbi viinud ja 
püüame jonnakalt järge pidada ka tulevikus.“ 

Kõiki tulemusi saab vaadata mispo.ee ja Marathon 100 andmebaasist.
Õie Kuusk

Oma esimese maratonijooksjate 
tervitusega astus üles vastselt 
ametisse asunud vallavanem 
Rein Kontus.

Vändra maratonidel heli ja pildi korraldaja Marko Tõnissaar. 
Tiigriaasta ootuses vastavalt kostümeeritud Marika Roopärg ja peakorraldaja Joel Tints.
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TÕNIS BEEREN
23.07.1945 – 1.12.2021

JAAK SAKS
7.06.1958 – 23.11.2021

VAHUR VOLT
9.09.1969 – 9.12.2021

JAAN LEPLA
22.06.1993 – 26.11.2021

ELLA TOMSON
6.07.1928 – 22.11.2021

JELIZAVETA ŽURAVLJOVA
27.02.1933 – 3.12.2021

HELMI SOKOLOVA
24.09.1933 – 10.12.2021

LJUBOV ANNUSVER
1.10.1949 – 8.12.2021

24.12. Jõuluõhtu jumalateenistus kell 15.00 ja kell 19.00
25.12. I Jõulupüha jumalateenistus armulauaga kell 14.00
26.12. II Jõulupüha jumalateenistus armulauaga kell 14.00

01. 01. Uusaasta jumalateenistus armulauaga kell 14.00
02. 01. Kolmekuningapäeva jumalateenistus armulauaga kell 14.00

09. 01. Kristuse ristimise püha jumalateenistus armulauaga kell 14.00
16. 01. Jumalateenistus armulauaga kell 14.00
23. 01. Jumalateenistus armulauaga kell 14.00
30. 01. Jumalateenistus armulauaga kell 14.00

Tähelepanu! Uuest aastast on kantselei avatud K, N, R kell 10 - 16
Kantselei telefon: 44 64 650

Koguduse hooldajaõpetaja Kristiina Jõgi mob: 5300 7075
Kalmistuvaht Aira Safronov mob: 5396 4729

Annetusi ootab kogudus arvele SEB: EE381010902014020009

MITMESUGUST
 

Ostan Richard Uutmaa maali, akvarelli 
(maali all nurgas R. Uutmaa). Tasun 1500 €. 
Tel: 5677 0569

Katuse-, fassaadi-, üldehitus- ja viimistlus-
tööd. Kortermajade renoveerimine MTR 
EEH011474. Pakume erinevaid lahendusi 
hoonete ja majade ehitusel. 
mehitus@gmail.com, tel 5352 9476

Koristan Teie territooriumi risustavast 
vanarauast. Viin ise ära. Hind kokkuleppel. 
Tulen kohale iga ilmaga. 
Tel + 372 5851 7174

KINNISVARA
 

Ostame vana talukoha või metsatalu.
Tel 5395 2504, planeer55@gmail.com.

AS Vändra ostab ja rendib põllumaad. 
Info tel 506 0938, 510 9008, 
vandra@agron.ee.

EELK Vändra Martini Kirikus
Jumalateenistused pühapäeviti 

algusega kell 11.00

24.12 kell 16 PÜHA JÕULUÕHTU 
JUMALATEENISTUS

Kaasa teenib koguduse naiskoor

31.12 kell 11 Aastalõpu jumalateenistus 
armulauaga

Õpetaja Ants Kivilo tel 53960574

Rahulikku jõuluaega kõigile!EELK 
Pärnu-JaKobi Kogudus

RAHULIKKE JÕULE!
TOREDAT 

AASTAVAHETUST!
ROHKET 

JUMALA ÕNNISTUST 
UUEL AASTAL!

Kaunist Jõuluootust!
Vändra Õigeusu kirikus

JÕULU JUMALATEENISTUS
26. DETSEMBER KELL 11

KONTSERT

TEATED
 

Alates 1. jaanuarist 2022 muutuvad Vändra 
ja Kaisma raamatukogude telefoninumb-
rid: Vändra uus number on 5382 2881 ja 
Kaismal 5884 9555.

Kallid Konsumi 
apteegi külastajad!
Anname teada, et apteek on avatud nüüd uuel 
aadressil Vana tn 60 (vana Kaubamaja), teine korrus. 
Sissepääs Omniva pakiautomaadi kõrvalt.

Oleme avatud: E-R 10.00-18.00
                           L 10.00-15.00

avas 16. detsembril uued ruumid 
Pärnu-Paide mnt 4, endise postimaja ruumides. 

Kaupluses on täienenud kaubavalik juba tuntud valdkondadest, 
nagu aiandus, isetegemine, pruulimine, seemned, põllukultuu-

rid, taluturg, taimed. Lisaks palju muud põnevat, mis eelmisesse 
kauplusesse ruumi puuduse tõttu ei mahtunud. 

Loodame, et Vändra inimesed 
võtavad uue kaupluse soojalt vastu

VÄNDRA POSTIPUNKT 
ON UUEST AASTAST UUES KOHAS

Postipunkt on raamatukogus avatud kuni 30.12.2021, uus 
postipunkt avatakse 03.01.2022 Vändra jaotispunkti (endise 
Postimaja) ruumides aadressil Pärnu-Paide mnt. 4, Vändra alev
Uuel aadressil postipunkt avatud:

E, K           9.00-13.00 
T, N, R    14.00-18.00  
L, P              SULETUD

TELLI KIRJAKANDJA TASUTA KOJU
Ettevõtetel või inimestel, kes maapiirkonnas elavad või asuvad lähi-
mast postkontorist, postipunktist kaugemal kui 5 km, on võimalik 
kirjakandja tasuta koju või kontorisse kutsuda.
Telli kirjakandja telefonilt 661 6616 või info@omniva.ee
Tellimusi võtame vastu E-R kella 9-20 ja L-P 9-15.

Kohtumiseni!
Merike ja Ester
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Õnne ja tervist,
sünnipäevalapsed!

Järgmine Valla Teataja ilmub 31. jaanuaril. Reklaame, teateid ja kaastöid ootame 18. jaanuariks meiliaadressile ajaleht@pparnumaa.ee . 
Toimetusel on õigus vajadusel kaastöid lühendada ja redigeerida. Toimetaja Õie Kuusk, küljendus-kujundus Marek Lillemaa (Saarakiri OÜ), trükk AS Pajo.Hind 50 sentiVALLA TEATAJA

Tel 52 05 578, Silver

 
Sündis maailma väikene ime, 
sai endale päris nime,
oma päikese, tähe ja tee,
paikse paiga kahe südame sees...

Triinu Rea perre sündis 18. novembril 
poeg Domiric Rea.
Eva Siimu ja Arvi Kimmeli perre sündis 
25. novembril poeg Aron Kimmel.
Eleriin Jürisaare ja Janar Viibuse 
perre sündis 6. detsembril tütar 
Annabel Viibus.
Külli ja Rauno Karitsa perre sündis 
10. detsembril poeg Rasmus Karits.

VÕTAN VASTU TELLIMUSI TOIDUKARTULITELE
Kojuvedu.

JAAN TALI  94 8.01
JAKOB SITS  93 1.01
VILMA MÄESEPP  92 27.01
ALEKSANDER SUUR  91 16.01
ANNA TÄNAV  91 18.01
MILVI TALUMETS  90 17.01
LEIDA RÄTTEL  90 18.01
MEIDA BÕKOVSKY  85 31.01
JEKATERINA HOOMATALO 80 10.01
ENDEL JÄRVE  80 12.01
AINO JÜRISOO  80 17.01
ELVI RANNALA  80 18.01
NADEŽDA KÄPP  80 18.01
HILJA MARDISTE  80 19.01
MILVI KLEPIKOVA  80 19.01
ANTS MORAST  80 20.01
MILVI UUDELT  80 31.01
LUDMILLA SAARMANN 75 4.01
HELI ADAMS  75 6.01
AILI BONDER  75 8.01
IRINA ILISTE  75 15.01
LJUBOV JOAVESKI  75 16.01
MADIS PÄRN  75 18.01
TÕNU KÕRVITS  75 18.01
GALINA LEIDUS  75 23.01
AARE SAAGIM  70 3.01
MARGOT PETERSON  70 29.01


